
 

1 

 Samvirket er et mødeforum for frivillige og offent‐
lige personer i Gellerupområdet, der repræsenterer 
klubber og idrætsforeninger, kulturelle foreninger, 
GLOBUS1, skoler, biblioteket, Folkeinformation, kir‐
ken, de lokale moskeer, fællesrådet, lokalpolitiet, 
social‐ og beskæftigelsesforvaltningen, ildsjæle, bo‐
ligforeningen samt afdelingsbestyrelserne i Gellerup 

og på Toveshøj. 

 
 
 
 

 

 

Referat af møde i Samvirkets Styregruppe 15. juni 2023 kl. 15.00‐16.45 
Mødet er afholdt i Det boligsociale hus (1. sal over det nye bibliotek). 

Deltagere: Randa, Chadi, Rasmus, Louise, Hanne, Lotte, Helle. 
Afbud: Ilham, Katrine. 
Uden afbud: Maryan, Maysaa. 
 
Ordstyrer: Sophie 
Referent: Troels 
 
Styregruppe medlemmer: Louise Buch Viftrup, Rasmus Brandt Lauridsen, Lotte Mose Boldsen, Il‐
ham Mohamed, Helle Hansen, Katrine Frydendal Christensen, Chadi Ali Kayed, Randa Burara Rad‐
wan, Hanne Østergaard, Maysaa Hassanein og Maryan Hayir. 

 
Dagsorden: 

1. Velkomst 
Intet at tilføje til dagsordenen. 
 
Louise har inviteret til møde om Borgersamlinger, som muligt tiltag til at samle nye og gamle aktører. Vi 
har inviteret Demokrati garagen fra Nørrebro, som vil fortælle mere om konceptet. Hele styregruppen er 
inviteret til mødet fredag d. 23. juni. 
 

2. Evaluering af Kvartalsmødet 30.05.23 
Det blev et festfyrværkeri, måske vi skulle have haft en pause undervejs? Ellers var det fedt med indsla‐
gene. Gav et boost at høre fra aktiviteter i området. Det var et godt møde, men flere synes ikke de blev 
hørt, fik man en fornemmelse af. Kunne man lave et forsøg hvor man gav plads til at folk kunne tale om det 
de har på hjerte? Rigtig godt indslag med Ungerådet. Gerne flere unge med indslag. God ide at Ungerådet 
står for et Kvartalsmøde til efteråret. De unge har også ting at byde ind med, og fortjener at vi lytter til 
dem. Efterspørgsel på hvad input bliver brugt til. Måske man skulle have et punkt hvor vi fortæller om hvad 
tidligere møder har resulteret i? 
Skal vi overveje hvilke emner vi tager med på Kvartalsmøderne? Er vi gode nok til at få nye med? Hvis vi 
giver rum til at folk kan dele deres tanker og ideer, så skal der nok komme noget på bordet? 
God stemning og opbakning på kvartalsmødet. 
Idepitch som punkt på kvartalsmøderne? Så kan det være der er nogen der griber ideerne og kan se mulig‐
heder. 
Mødet var meget langt med mange information, og folk var noget udmattede efterfølgende. 
 

3. Opfølgning på Samvirkets strategi og mål fremadrettet 

Vi skal ikke have for store forventninger til Kollegiet, da de har deres eget interne liv, men vi kan håbe at de 

også vil være en del af lokalområdet med os andre. 

Vi skal holde fast i den kommunale deltagelse i Samvirket, da den er værdifuld for lokalområdet. 

Introdage – mange interessenter også i kommunen. Tilfredshed med introdagen som mulighed, og godt at 

beboere kan komme med. 
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Introdag for nye beboere, f.eks. weekenddag hvor institutioner holder åbent for besøgende. 

Gellerupguide genudgivelse. Vi kan hyre Lommeguld til at omdele, også til private byggerier. 

Enggaard laver intro for deres nye beboere – vi bør ikke splitte op og lave yderligere forskel mellem bebo‐

ere i området. 

Kunne man give økonomisk støtte til foreninger? Kunne vi betale foreninger for at lave en Samvirke aften? 

Så vi betaler foreninger for at gøre noget for lokalområdet? Vi kunne også betale foreninger for at lave ma‐

den til vores møder. 

Mange frivillige kommer ikke med til Samvirkets møder, vi skal være opmærksomme på om vi får alle med. 

Mange frivillige synes at deres gratis arbejdskraft udnyttes, og siger derfor fra. 

Vi skal ikke til at invitere en masse beboere til Samvirkets møder, før vi er klar til at tage imod dem, men vi 

kan invitere til Borgersamling eller introdag. 

Svært for foreninger at finde midler til at leje sig ind i Samlingshuset, og samtidig har vi lokaler og store sale 

der står tomme meget af tiden. Kunne vi etablere samarbejder mellem foreninger, hvor de kan låne lokaler 

til at gøre noget godt for lokalområdet (f.eks. ramadanspisning), uden at det skal koste? Kunne være en 

måde at få kontakt til flere frivillige, og understøtte nye samarbejder. 

Hvis der kommer ideer til nye tiltag, hvem kan så realisere dem, nu hvor vi ikke har sekretærer på halv tid 

som i ”gamle dage”? 

Kunne vi bruge vores netværk til at involvere os tidligt i processen, f.eks. om planlægning af næste års Løb 

mellem husene. 

Vi er udfordret på regelmæssigheden i området – for mange knopskydninger, ikke nok tilbagevendende 

aktiviteter. Vi skal udvikle på de aktiviteter der har potentiale og gøre dem til traditioner. 

Vi bliver nødt til at eksperimentere, og gøre os erfaringer, for at kunne udvikle. 

Information til beboere, når vi alligevel skal ud og fortælle om kampagner og andet. F.eks. hvis Bydelsmød‐

rene går dør til dør om forebyggelse, kan de så også fortælle om Samvirket? Vi oplever at beboerne tager 

godt imod Bydelsmødrene, så vi skal anvende den gode relation. 

Hvad får foreningerne ud af at deltage i Samvirket? De bruger rigeligt med tid på deres egne aktiviteter, så 

hvis de skal bruge mere tid på også at deltage i Samvirket, hvad giver det så dem? Hvad vil vi med/for for‐

eningerne? Er der overhovedet brug for at gøre mere med foreningerne? 

Vi skal anerkende alle de der er frivillige og gør en indsats for lokalområdet. Det at kunne tjene noget for 

indsatsen, også hvis det er tjent til ens forening, er også en anerkendelse. 

Bred opbakning til Samvirket som det er nu, så skal vi ikke blot bevare det der virker, og stille og roligt 

prøve nye ideer af, og se hvad der kan virke? Vigtigt at området har Samvirket som forum for udveksling af 

viden og netværk, også for de der ikke deltager hver gang. 

Det er ikke længere ”de gode gamle dage”, og det er sværere at aktivere folk nu. Der sker meget i området, 

så måske Samvirket skal være det der står fast og er traditionen der binder området sammen. 

Vi skal sætte pris på de der deltager i Samvirkets møder, ikke fokusere på de der ikke kommer. 

 

Beslutning om tiltag resten af 2023: 

‐ Ungerådet og evt. Skaberværket planlægger Kvartalsmødet i november sammen med sekretariatet. 

‐ Helle afsøger ideen om en kulturdag, hvor besøgssteder har åbent hus i området, a la kulturnat. Vi følger 

op på næste styregruppemøde, hvor vi også taler videre om Gellerupguide. 

‐ Vi skal være mere forebyggende end reagerende. 

‐ Fokus på anerkendelse af værdien af alt det frivillige arbejde der lægges i området. 

‐ Skolen og Enggaard bør spille en større rolle i Samvirket. 

 

4. Planlægning af næste kvartalsmøde – tema og indhold 
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Opdatering på tidligere emner. Styret netværk i et kvarter. Gellerup kulturmidler. Korte oplæg om hvad der 

er på vej. Pulje til frivillighed. Idepitch. Status på Bydelsmødrenes trafikprojekt. IVF m.fl. – inviter til at for‐

tælle for at vi kan anerkende dem. Emne for mødet: ”Hvordan støtter vi de frivillige i Gellerup og Toves‐

høj?” 

 

Ideer til foreninger der kunne levere maden: Q‐huset, Usbekiske initiativer, Perlevennerne, Street Food. 

 

5. Evt. – herunder ”Hvad tager jeg med mig fra dagens møde” 
Intet at tilføje. 

 

Møder og Aktiviteter i Samvirket i 2023: 
Introdag d. 14/3 2023, kl. 9.00 – 15.00. 
Kvartalsmøde d. 28/3 2023, kl. 16.30 – 19.00. 
Kvartalsmøde d. 30/5 2023, kl. 16.30 – 19.00. 
Introdag d. 12/9 2023, kl. 9.00 – 15.00. 
Kvartalsmøde d. 26/9 2023, kl. 16.30 – 19.00. 
Kvartalsmøde d. 28/11 2023, kl. 16.30 – 19.00. 
Årsmøde d. 30/1 2024, kl. 17.00 – 19.30.  
 


